

江苏船舶

JIANGSU CHUANBO

江苏省造船工程学会会刊

2017 年第 2 期

(1980 年创刊 双月刊)

第 34 卷第 2 期 · 总第 178 期

2017 年 4 月 30 日出版



主管单位：江苏省交通运输厅

主办单位：江苏省造船工程学会

江苏省船舶设计研究所

编辑出版：《江苏船舶》编辑部

主 编：戴雪良

副 主 编：韩海林

地 址：镇江市正东路 5 号

电 话：0511 - 84422493

传 真：0511 - 84422493

电子信箱：jscbjb@163.com

网站地址：<http://jscb.cbpt.cnki.net>

邮政编码：212003

发行单位：《江苏船舶》编辑部

内芯印刷：镇江新民洲印刷有限公司

中国标准刊号：ISSN 1001 - 5388
CN32 - 1230/U

广告经营许可证号：3211005050010

发行范围：公开发行

定价：10.00 元/册

万方数据

目 次

船舶设计与研究

- JS 2017 - 2 - 01 海工船直升机平台结构样式的强度分析研究
刘文斌(1)
- JS 2017 - 2 - 02 一种全回转拖船艏部拖曳系统的设计
刘林伟 陆 波(8)
- JS 2017 - 2 - 03 工作趸船的设计 李云芸 程 鑫(10)
- JS 2017 - 2 - 04 6 600 TEU 集装箱船球鼻艏的优化方法
黄 杰(14)
- JS 2017 - 2 - 05 49 500 载重吨散货船襟翼舵的性能优势
林浩东(17)

船舶动力装置

- JS 2017 - 2 - 06 浅析轴系校中过程中的几个关注点
吴道娟 张云军(19)
- JS 2017 - 2 - 07 24 m 高速玻璃钢钓鱼船隔音减振设计
吴鸿棋(22)

船舶电气

- JS 2017 - 2 - 08 豪华邮轮码头高压岸电连接系统及应用
董良志(24)
- JS 2017 - 2 - 09 浅析造船企业设备监控技术发展趋势
毛久昌(28)

船舶建造

JS 2017-2-10 中马友谊大桥大直径钢管桩施工关键技术

程正祥 邱坦亮(31)

JS 2017-2-11 钻井平台悬臂梁用高强钢焊接工艺研究

朱秋东 孙敏锋(35)

JS 2017-2-12 水平槽型不锈钢化学品船设计建造技术研究

蔡贝云 李森 华元禄 徐圳(37)

JS 2017-2-13 风电安装船 900 t 海吊吊重试验方案研究与实施

林立营(40)

JS 2017-2-14 JU2000E 型自升式钻井平台钻台制造工艺技

术 王怀刚(42)

信息与动态

《江苏船舶》2017 年征订启事 (13)

43 m 高速水政执法船研发成功并投入使用 王世杰(34)

广告索引

江苏苏洋船舶工程有限公司 (封面)

无锡红旗船厂有限公司 (封二)

江苏通洋船舶有限公司 (封三)

常州船厂 (封底)

无锡市欣帆船船设备有限公司 (插一)

中船动力有限公司 (插二)

无锡市兴隆船舶有限公司 (插三)

江苏润扬船业有限公司 (插四)

江苏省船舶设计研究所有限公司 (扉页)



第八届编委会

主任:方建华

副主任:葛世伦 张志强 徐斌 包国齐
戴雪良

委员:

马乔林	马荣飞	方建华	王立齐
王如华	王国东	王洪琪	王峰
王铁	王樟木	邓志良	包国兴
包国齐	生佳根	刘建忠	刘维亭
华锦伟	吕津	孙锁庆	朱广明
朱仁庆	祁学胜	张卫东	张光明
张志强	张依莉	张雨华	张浦
杨兴林	汪澄	邹家生	邹耀明
陈文军	陈汉金	陈明辉	陈琪
陈鹤荣	周社宁	周胜贤	周瑞平
郑迎革	侯建华	姚寿广	姜若松
施伟	费瑛	赵永富	骆宁森
倪其军	徐斌	贾玉康	戚志群
梁晋	黄金山	葛世伦	蒋志勇
韩海林	鲁春林	窦培林	潘丰
颜跃忠	戴雪良	魏建	

· 本刊入编:《中国期刊全文数据库》、《中国学术期刊综合评价数据库》、《万方数据—数字化期刊群》、《中国核心期刊(遴选)数据库》、《中国学术期刊(光盘版)·中国知网》、《超星学术期刊“域出版”》,凡在本刊发表的论文和报道将随刊全文上网,本刊向作者支付的稿酬已含期刊全文上网服务报酬,不再另付上网报酬。如有异议请在来稿中注明。

· 请勿一稿多投

JIANGSU SHIP

Vol. 34, No. 2 (Serial 178), April 2017 (Bimonthly)

TRANSACTIONS OF JIANGSU PROVINCIAL SOCIETY OF NAVAL ARCHITECTURE AND MARINE ENGINEERING

CONTENTS

- JS 2017-2-01 Research on strength analysis of structural style of helicopter platform of marine engineering ship** Liu Wenbin (1)
- JS 2017-2-02 Design of bow towing system for a type of Z-propeller tug** Liu Linwei, Lu Bo (8)
- Making the marine ship helicopter platform in building as the object, based on the theory of elastic-plastic mechanics and structural mechanics, the paper uses finite element software Patran to establish three-dimensional finite element model, through the parallel comparing the strength and stresses distribution of similarities and differences between bracing bracket type and vertical type in the same conditions, the same algorithm. The results show that the vertical type helicopter platform structure has the better overall strength and stability, long service life, easy installation, it is a good choice under the condition which the deck usage requirements is not too high.*
- JS 2017-2-03 Design of work pontoons** Li Yunyun, Cheng Xin (10)
- The difficulty of pontoon design is the need which is moored in different waters, selection of proper main dimensions, arrangement scheme and steady way. Combining with the design experiences of more than 10 vessels of different types of pontoons in recent years, the paper introduces the influence factors of main dimensions and arrangement scheme used in the inland waters and harbour pontoon, analyzes the difference and characteristics of dock connection and anchoring, puts out the prevention of common noise and attention items which harbour pontoon design needs to be put forward to, provides a practical method which is safe and feasible for the design of the work pontoon.*
- JS 2017-2-04 Optimization method for a 6 600 TEU container ship bulbous bow** Huang Jie (14)
- JS 2017-2-05 Performance advantage of a 49 500 DWT bulk carrier flap type rudder** Lin Haodong (17)
- JS 2017-2-06 Brief analysis of several concerns during shafting alignment** Wu Daojuan, Zhang Yunjun (19)
- JS 2017-2-07 Design on a 24 m high speed fiberglass fishing boat sound insulation and vibration reduction** Wu Hongqi (22)
- JS 2017-2-08 High voltage shore connection system and application of luxury passenger liner dock** Dong Liangzhi (24)
- Aiming at the characteristics of the luxury passenger liner shore system, which is very complex and requires high safety and reliability, a high voltage shore connection system is designed to meet the requirements of the luxury passenger liner dock. Analyzing the requirements of domestic and international cruise dock, through the study of dock plane layout, according to the dock tidal hydrological conditions and luxury passenger liner shore connection requirements, combining the composition and characteristics of the shore connection device, the paper discusses the application of high voltage shore connection system in the luxury passenger liner dock. The system is applicable to the design and construction of shore connection system for domestic 100 thousand ton and 200 thousand ton passenger liner dock.*
- JS 2017-2-09 Brief discussion on development trend of shipbuilding enterprises equipment monitoring technology** Mao Jiuchang (28)
- JS 2017-2-10 Construction key technology of large diameter steel pipe pile for China-Maldives friendship bridge** Cheng Zhengxiang, Qiu Tanliang (31)
- JS 2017-2-11 Study on high strength steel welding technology for cantilever beam of drilling platform** Zhu Qiudong, Sun Minfeng (35)
- JS 2017-2-12 Research on design and construction technology of horizontal groove type stainless steel chemical tanker** Cai Beiyun, Li Sen, Hua Yuanlu, Xu Zhen (37)
- JS 2017-2-13 Research and implementation of 900 t sea crane weight lifting test scheme for a wind power installation ship** Lin Liying (40)
- JS 2017-2-14 Drill floor manufacturing technology of JU2000E type jack-up drilling unit** Wang Huaigang (42)

Director: Fang Jianhua

Sponsor: JSPSNAME and JiangSu Province Ship Design & Research Institute

Publisher: The Editorial Board of JIANGSU SHIP

Published on April 30, 2017

Chief Editor: Dai Xueliang

Deputy Chief Editor: Han Hailin

Address: 5 Zhengdong Road, Zhenjiang, Jiangsu Province, China 212003

Tel: 86-511-84422493 Fax: 86-511-84422493

E-mail: jscbbjb@163.com

http://jscb.cbpt.cnki.net

Chinese Standard Journal Code No: ISSN1001-5388
CN32-1230/U

Ad Business License No: 3211005050010

Journal Subscription Price: RMB 10.00 yuan/each copy